
Zápisnica

zo zasadnutia komisie pre vzdelávanie, kultúru, šport a miestne komunity

zo dňa 8.4.2024 konanej v malej zasadačke Mestského úradu v Rajeckých. Tepliciach

Prezenčná listina: Meno Podpis

Mgr. Rastislav Slyško .........v.r...................

Ing. Pavol Bielik .........v.r....................

Emília Duračinská .........v.r....................

Jozef Knapec .........v.r....................

Ing. Ján Valúch ospravedlnený

Zapisovateľ: Alžbeta Grossová ...........v.r.................

Začiatok rokovania o: 18:00 hod.

Komisia pre vzdelávanie, kultúru, šport a miestne komunity (ďalej len komisia) sa zišla

na svoje rokovanie dňa 8.4.2024. Rokovanie viedol predseda komisie Mgr. Rastislav

Slyško.

Bod č. 1 - Úvod

Predseda komisie Mgr. Slyško otvoril rokovanie komisie a oboznámil prítomných

s programom.

Bod č. 2 – VZN č. 66/2011 diskusia k aktuálnemu zneniu

Aktuálne znenie VZNč.66/2011, ktoré upravuje spôsob pridelovania dotácii mestom:

https://www.rajecke-teplice.info/pages/attachments/6qZmgL5Hp6XAc3QtFV29ZG.pdf

Predseda komisie p.Slyško uviedol, že už v minulom roku komisia diskutovala, že VZN je

potrebné upraviť tak, aby zodpovedalo súčasným požiadavkám a prispôsobilo sa iniciatíve

https://stopbyrokracii.sk/.

Diskutujúci sa zhodli na potrebe úprav a nevyhnutnosti zjednodušenia tohto VZN.

P. Bielik navrhol nasledujúce pripomienky: Žiadosť podmieniť minimálne ročnou činnosťou,

resp. výsledkami. Do žiadostí zaradiť o akú aktivitu ide, termín realizácie projektu, cieľová

skupina – počet, špecifikovať na čo žiadajú financie, vykazovať fotodokumentáciu z

projektov.

P. Valúch zaslal svoje pripomienky emailom, konkrétne:

§ 6 Podávanie a náležitosti žiadosti

Doplnil by bod 5, aby žiadosti boli posielané aj v elektronickej forme pdf, aby si to komisia

mohla prečítať a nemuselo sa to skenovať pracovníkom MsÚ.

https://www.rajecke-teplice.info/pages/attachments/6qZmgL5Hp6XAc3QtFV29ZG.pdf
https://stopbyrokracii.sk/


Bod 3 písmeno B, fyzická osoba – podnikateľ – meno a priezvisko, trvalý pobyt, miesto

podnikania, výpis zo živnostenského registra ( VZN) Navrhujem odstrániť časť o výpise ŽR

Na základe iniciatívy stop byrokracii.

● 1.9.2018 – Účinnosť zákona pre odstránenie povinnosti žiadať výpisy z

Obchodného registra a Živnostenského registra a Katastra nehnuteľností.

● 1.1.2019 – Účinnosť zákona pre odstránenie povinnosti žiadať výpisy z registra

trestov.

Komisia odporúča mestu pripraviť návrh nového VZN na pripomienkovanie.

Za: p. Ďuračinská, Bielik, Knapec, Slyško

Bod č. 3 – Dotácie mesta

Komisia sa oboznámila so žiadosťami o dotácie. Zástupcovia jednotlivých občianskych

združení (OZ), žiadajúcich o dotáciu osobne odprezentovali svoje plánované činnosti na rok

2024 a činnosť počas uplynulého roku. Rozpočet určený na dotácie bol vo výške 10 000€.

Na prezentácii sa zúčastnilo 8 z 11 zástupcov OZ. Členovia komisie hlasovaním rozhodli

o prerozdelení finančných prostriedkov v rámci dotačného programu mesta Rajecké Teplice

nasledovne:

Za: p. Ďuračinská, Bielik, Knapec, Slyško

OZ Schválená
suma

1. Cys – Akadémia Petra Sagana 1 300 €
2. eRKO 750 €
3. Retrospectiva, OZ 800 €
4. Telovýchovná jednota Slovan

Rajecké Teplice
1 500 €

5. OZ Kultúra 600 €
6. Bettys Academy 1 000 €
7. Základná organizácia Jednoty

dôchodcov na Slovensku
650 €

8. Únia žien Slovenska 600 €
9. Academic 500€

10. KST Kamzík Rajecké Teplice 1 100 €
11. Horolezecký klub Rajecké

Teplice
500€

9 300€



Spolu: 9 300€

Bod č. 4 – Termíny konania komisie v roku 2024

Predseda komisie predložil členom návrh termínov konania komisie v tomto roku.

Termíny konania komisie: 6.6.2024, 12.9.2024, 21.11.2024.

Podotkol, že v prípade potreby je zmena možná.

Za: p. Ďuračinská, Bielik, Knapec, Slyško

Bod č. 5 – Žiadosť o prestrešenie prístreškov drevených stánkov na námestí v Rajeckých

Tepliciach

- P. Ďuračinská odporúča zvážiť využitie drevených stolov za zdravotným strediskom na

ambulantný predaj a informuje, že možnosti nákupu rôzneho sortimentu v meste sú

obmedzené a bol by potrebný väčší reťazec s rozličným tovarom, alebo hľadať nové

riešenia ambulantného predaja.

- Členovia komisie sa v závere diskusie spoločne zhodli neodporučiť schválenie

prestrešenia drevených stánkov na námestí.

Bod č. 6 – Rada materskej školy

- P. Slyško poukázal na skutočnosť, že rada školky je orgánom školskej samosprávy

podľa § 2 ods. 2 písm. a) zákona č. 596/2003 Z. z. o štátnej správe v školstve a

školskej samospráve a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších

predpisov.

- Nie je to podriadená organizácia mesta, ale má presadzovať verejný záujem a plní aj

funkciu verejnej kontroly.

Ďalej p. Slyško citoval zákon č. 596/2003 Z. z.

https://www.zakonypreludi.sk/zz/2003-596

§ 25

(2) Ak má škola alebo školské zariadenie nižší počet zamestnancov ako 25, počet

členov rady školy môže byť nižší ako 11.

(4) Zloženie a počet členov rady školy podľa odsekov 2 a 3 určí zriaďovateľ s

prihliadnutím na celkový počet zamestnancov školy alebo školského zariadenia,

pričom dodržiava zásadu, že počet členov rady školy, ktorí nie sú zamestnancami

školy alebo školského zariadenia, musí byť väčšinový.

https://www.zakonypreludi.sk/zz/2003-596


Z toho vyplýva, že rada škôlky môže mať 7 členov. (5>7<11 počet členov).

Taktiež konštatoval, že aktuálna štruktúra rady je plne v súlade zo zákonom, keďže

väčšinu tvoria členovia, ktorí nie sú zamestnanci školy (4>3).

P. Slyško vyjadril názor, že presne nerozumie dôvodom p. primátora tesne pred

voľbami novej riaditeľky škôlky meniť štruktúru rady škôlky.

Vyjadril taktiež názor, či je vôbec možné delegovať zamestnancov mesta do rady

škôlky, keďže škôlka nemá vlastnú právnu subjektivitu a zamestnanci v škôlke aj

zamestnanci na mestskom úrade sú v pracovnom pomere voči mestu. Ďalej uviedol,

že pokiaľ existujú výhrady k práci riaditeľky, alebo fungovaniu škôlky malo by sa o

nich vecne diskutovať.

- P. Knapec zdôraznil, že zamestnanci mesta by vedeli pohotovejšie reagovať na

požiadavky a problémy v škôlke, a sú súčasne aj rodičmi detí

- P. Slyško opäť zdôraznil, že si nie je istý, či je to vôbec zákonné a za navrhovanými

zmenami vidí skôr názorové nezhody.

- Členovia komisie žiadajú k vzniknutej situácii aj písomné vyjadrenie p. riaditeľky a p.

primátora.

Bod č. 7 – Diskusia

Bez príspevkov

Bod č. 8 – Záver

Predseda komisie p. Slyško poďakoval za účasť a ukončil rokovanie

Rokovanie ukončené 21:00 hod.

V Rajeckých Tepliciach 8.4.2024

Zapísala: Alžbeta Grossová

.................................

Mgr. Rastislav Slyško

predseda komisie


